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Mathematical models and a hybrid modeling system are developed for the implementation of the experimental-calculation method

for the engineering analysis and optimization of the plastic deformation of inhomogeneous materials with the purpose of improving

metal-forming processes and machines. The created software solution integrates Abaqus/CAE, a subroutine for mathematical

data processing, with the use of Python libraries and the knowledge base. Practical application of the software solution is

exemplified by modeling the process of extrusion of a bimetallic billet. The results of the engineering analysis and optimization of

the extrusion process are shown, the material damage being monitored.

Разработаны математические модели и гибридный моделирующий комплекс для реализации экспериментально-

расчетного метода инженерного анализа и оптимизации процессов пластического деформирования неоднородных

материалов с целью совершенствования технологий и машин обработки металлов давлением. Созданный программный

комплекс интегрирует Abaqus/CAE, подпрограмму математической обработки данных с использованием библиотек Python

и базу знаний. Практическое применение программного комплекса проиллюстрировано на примере моделирования

процесса прессования биметаллической заготовки. Показаны результаты инженерного анализа и оптимизации процесса

прессования, осуществлён мониторинг поврежденности деформируемого материала.


